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El president del govern es-
panyol, Pedro Sánchez,
manté la incògnita de si se-
rà o no en persona a la tau-
la de diàleg a la qual el pre-
sident català, Pere Arago-
nès, té previst assistir i es-
pera que hi sigui el seu ho-
mòleg espanyol. En una
entrevista del diari El
País, Sánchez ha conti-
nuat sense aclarir la seva
presència en la primera re-
unió de la represa de la tau-
la prevista per a la tercera
setmana de setembre.

En l’entrevista Sán-
chez afirma: “El més im-
portant no és si hi vaig o
no; l’important és si hi ha
avenços en aquesta mesa,
i tots hem de treballar en
això”, abans de refermar
que continua apostant per
aquest diàleg polític amb
el govern de la Generali-
tat: “Sempre he manifes-
tat que la meva disposició
per al diàleg és total. M’he
reunit amb el president

Torra, amb el president
Aragonès.”

Defugint cap referència
a l’anunci d’Aragonès de fi-
xar el 2030 com a data lí-
mit per celebrar un refe-
rèndum d’independència,
Sánchez sosté: “Catalu-
nya necessita un govern
que surti del capficament
dels últims 15 anys.” El
president espanyol consi-
dera legítimes les “qües-
tions” que són importants
pel govern català i que per
ell són motiu d’aquest cap-
ficament però hi afegeix
que, ara com ara, després
de la pandèmia i de les con-
seqüències socials, econò-
miques i sanitàries, “pro-
bablement” ja no són tan
importants.

Retrobament
Tampoc sense cap novetat
en la proposta que farà el
govern de PSOE i Podem a
la taula de diàleg, el cap de
l’executiu reafirma que hi
portarà “l’agenda del re-
trobament”. I tot seguit es
refereix al contingut

d’aquesta agenda: “És ben
públic. Es tracta d’un con-
junt d’inversions de finan-
çament per aprofitar
aquesta etapa de recupe-
ració i modernització. Es-
panya no té cap problema
amb Catalunya, qui té un
problema és el mateix in-
dependentisme amb la
concepció plural de la so-
cietat catalana.” El govern
català va reafirmar ahir

que espera la presència de
Sánchez en la primera re-
unió per la importància
institucional que té. Se-
gons explica l’ACN, l’e-
xecutiu d’Aragonès consi-
dera que la trobada “és un
reinici després d’un any i
mig i la presència [institu-
cional] ha de ser al màxim
nivell”.

D’altra banda, l’arque-
bisbe de Barcelona i presi-

dent de la Conferència
Episcopal Espanyola, el
cardenal Joan Josep Ome-
lla, demana “escoltar-se
els uns als altres” per tro-
bar una sortida al conflic-
te.

En la seva glossa domi-
nical amb vista a la cele-
bració de la Diada dissab-
te, Omella confia que
“aquesta Diada sigui una
veritable jornada de troba-

da fraternal cap a una co-
munió que respecti la di-
versitat”. Omella, però,
adverteix que escoltar no
vol dir simplement sentir
les paraules de l’altre: “No
és el mateix sentir que es-
coltar. Sentir és captar
sons, paraules, sorolls. Es-
coltar, en canvi, és una ac-
titud personal i implica es-
tar receptiu per compren-
dre el que diu l’altre.” ■
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Sánchez, dissabte, en un acte del PSOE a la ciutat de Jaén ■ EFE
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“Cal escoltar-nos els
uns als altres perquè
en això consisteix
el diàleg”
Joan Josep Omella
ARQUEBISBE DE BARCELONA
I PRESIDENT DE LA CEE

L’alcalde del Prat, Lluís
Mijoler, retreu l’aval que el
govern va donar al Docu-
ment d’Ordenació i Regu-
lació Aeroportuària (DO-
RA) sobre l’ampliació del
Prat i reclama una reunió
de la taula institucional
del Prat per consensuar

l’oposició del territori a
aquesta obra. Mijoler va
dir ahir que “celebren” que
ara el govern hagi expres-
sat públicament que la
destrucció de la Ricarda és
una línia vermella, però
que creu que “s’ha arribat
fins aquí perquè se’ls ha
posat en aquesta situa-
ció”.

L’alcalde pratenc es va

mostrar convençut, en de-
claracions a Catalunya Rà-
dio, que, si el territori i el
govern traslladen a Aena
que no es vol fer aquesta
ampliació pel seu impacte,
l’obra no tirarà endavant.
“Aena ha deixat clar que
només ho faria amb el con-
sens del territori”, va dir
Mijoler.

Per aquest motiu, l’al-

calde creu que el govern
“ho té molt fàcil: si no ho
vol, ha de dir que no”.

L’alcalde del Prat tam-
bé va confirmar que parti-
ciparà en la manifestació
que hi ha convocada per
diumenge d’aquesta set-
mana contra l’ampliació
de l’aeroport. “Serem allà,
fen costat als moviments
socials que també volen
expressar la seva oposi-
ció”, va dir.

Segons va explicar, ja hi
ha més de 50.000 perso-
nes que han signat el ma-
nifest i més de 900 enti-
tats de tot el país que hi do-
nen suport. ■

El Prat vol consens en la
protecció de la Ricarda
Redacció
EL PRAT DE LLOBREGAT

La zona aeroportuària del Prat de Llobregat amb els espais
naturals, la pista i la torre de control al fons ■ JUANMA RAMOS
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CARRER · “Només arribarem a una solució com
cal si sabem mantenir un estadi de lluita efectiva”
DIÀLEG · “L’Estat mai donarà l’autodeterminació”

Agustí Alcoberro Exvicepresident de l’Assemblea Nacional Catalana (ANC)

l vicerector de patrimoni
i activitats culturals de la
Universitat de Barcelona
i exdirector del Museu

d’Història de Catalunya Agustí
Alcoberro va esdevenir vicepre-
sident de l’ANC el 14 d’octubre
del 2017 en una etapa convulsa
per al país que va des de l’em-
presonament dels Jordis fins a
la detenció del president Carles
Puigdemont a Alemanya.

Aquest agost ha publicat ‘La
desfeta’ (Rosa dels Vents), so-

E

“Hem de
mantenir la
memòria de l’1-O”

Emili Bella
BARCELONA

bre l’Onze de Setembre de 1714.
En la història dels pobles hi ha
moments d’una enorme inten-
sitat que generen memòria que
queda marcada col·lectivament.
Aquell 11 de setembre en va ser
un. El que faig és explicar-lo a
través de testimonis, cròniques
i dietaris de gent que el va viure
i reconstruir els fets. La història
ha estat durant un cert temps
molt poc humanitzada i amb la
col·lecció Dies que Han Fet Ca-
talunya volem tornar a una his-
tòria que parli de fets, que expli-
qui relats.

307 anys després, aquest dis-
sabte, per què es manifestarà?
Entenc que hi ha un cert nivell
de confusió, fins i tot un cert es-
tupor entre la gent perquè no
s’acaba de veure el final del tú-
nel, però també crec que hi ha
un capital molt poderós que és
la memòria: hi ha molta gent a

qui els fets de l’1 i el 3 d’octubre
li van modificar el comporta-
ment i li van generar una deter-
minada actitud, i aquest és el
nostre capital més poderós. Per
tant, es tracta de continuar tre-
ballant per mantenir aquest
enorme patrimoni que és la me-
mòria i que això, arribat el mo-
ment i quan trobem la finestra
d’oportunitat, ens porti final-
ment a la victòria.

Deslliga la Diada del desencís
polític que hi pugui haver en

aquest moment a Catalunya?
Hi ha una gran decepció, que és
legítima, que parteix del resul-
tat final de l’octubre del 2017.
Una part important del movi-
ment que es va fer aleshores
partia de dos principis que es
van demostrar equivocats: l’un
era “No s’atreviran” i l’altre,
“Europa no ho permetrà”. I el
que vam poder comprovar
aquell octubre és que sí que es
van atrevir i que Europa ho per-
metrà sempre. No n’hi ha prou
amb el que hem fet fins ara, cal

un salt i anar molt més enllà, i
això no és fàcil, entre altres co-
ses perquè requereix disposar
d’un equip líder coherent i que
estigui disposat a assumir les
conseqüències del que suposa
aquest embat a l’Estat.

Com pot afectar el context de
pandèmia?
S’hi introdueix un element molt
perillós que hauríem de saber
diagnosticar, que és que aug-
menta el nivell d’egoisme o per-
cepció d’inseguretat, perquè
som supervivents. La sensació
que no cal ficar-se en política i
complicar-se la vida és un risc
que és real.

La Diada és la setmana prèvia a
la reunió de la taula de diàleg.
Aquesta taula de diàleg és una
exigència de la Unió Europea.
El fet que existeixi és una victò-
ria. Però és evident que l’Estat
espanyol mai donarà el dret a
l’autodeterminació de Catalu-
nya, l’haurem de conquerir nos-
altres. Només arribarem a una
solució com cal si nosaltres sa-
bem mantenir un estadi de llui-
ta efectiva i que acabi conver-
tint-se en inevitable.

Com ha canviat l’ANC des que
va deixar-ne la vicepresidència?
L’ANC ha canviat en la mesura
que ha canviat la conjuntura po-
lítica i el país. La realitat és molt
diferent. Quan em va tocar ser
vicepresident encara les espa-
ses estaven ben altes, podíem
guanyar. És evident que la reali-
tat actual és tota una altra. ■

L’historiador Agustí Alcoberro, a la UB ■ JOSEP LOSADA

a vella Europa, la que s’enor-
gulleix de ser el bressol de la
democràcia i dels primers

moviments socials que parlen de
drets i llibertats, està totalment
desconeguda. Desapareguda, si
parlem de la defensa d’aquests
principis.

Exaspera veure com alguns
dels 47 països del continent –que
ja el 1950 i més enllà van ser sig-
nataris del Conveni Europeu de
Drets Humans– no respecten els
drets humans i sovint donen el
silenci com a resposta davant
greus vulneracions de drets. Ens
en sobren exemples.

L’1 de juliol passat Turquia va
fer efectiva la seva retirada del
Conveni d’Istanbul del 2011. Amb
l’abandonament del tractat de

L prevenció i lluita contra la violèn-
cia cap a les dones i contra la vio-
lència domèstica, el polèmic pre-
sident, Recep Tayyip Erdogan,
deixa milions de dones i nenes
desemparades, ignorant la lluita
per fer del Vell Continent un es-
pai lliure de maltractament i on
es respecti i garanteixi la igualtat
de gènere. És la primera vegada
que un estat membre del Consell
d’Europa es retira d’un conveni
internacional de drets humans.

Del retrocés de Turquia vers la
igualtat de les dones en vam te-
nir un tast el mes d’abril passat.
Va ser durant la visita dels dos
màxims representants de la Unió
Europea, quan a la presidenta de
la Comissió Europea, Ursula von
der Leyen, no se li va donar el

mateix tracte que al president del
Consell Europeu, Charles Michel,
en no deixar-la seure al lloc des-
tacat que, per representació ins-
titucional, li pertocava.

Curiosament, Turquia va ser
un dels 14 primers països a sig-
nar el 1950 el Conveni Europeu
de Drets Humans (l’Estat espa-
nyol no el va signar fins al 1977).
Un conveni que ha de protegir en
tot moment els drets i llibertats
de tots els ciutadans que viuen i

resideixen a Europa. Malaurada-
ment, veiem com aquests drets
són vulnerats de manera reitera-
da per diferents països europeus,
i no passa res.

No cal que recordem el tracte
que reben les persones que esca-
pen d’un conflicte bèl·lic, de les
violacions dels drets humans als
països d’origen o dels països de
trànsit. I com són rebudes i trac-
tades a Turquia mateix, als països
de la frontera sud o en aigües de
jurisdicció d’un país europeu (Es-
tat espanyol, Itàlia, Grècia...) per
les forces de seguretat o Frontex.

No cal que recordem tampoc
com s’ha internacionalitzat i po-
sat en evidència la protesta pel
rebuig a l’aprovació de la llei del
Parlament d’Hongria que va en

Drets i llibertats d’Europa, ‘quo vadis’?
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OPINIÓ

Una tanca al port de
Ceuta amb un menor
intentant superar-la ■ EFE
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Europa vulnera el
Conveni Europeu de
Drets Humans que va
assumir l’any 1950



Després de gairebé quatre
anys, una veïna de Barce-
lona recuperarà el seu or-
dinador portàtil, que la po-
licia espanyola va comis-
sar a l’escola Prosperitat
durant el referèndum
d’autodeterminació de
Catalunya, l’1 d’octubre
del 2017. L’Audiència de
Barcelona ha indicat al
jutjat d’instrucció número
7 –que està a punt de tan-
car la investigació contra
una seixantena de policies
per les càrregues contra
votants– que ordeni a la
Policía Nacional que l’hi
retorni. Serà la primera
persona a aconseguir el

seu aparell tècnic, del cen-
tenar que es van comissar
l’1-O a tot Catalunya, a
més de mig miler d’urnes,
que continuen en depen-
dències policials.

La penalista Marina
Roig en nom de la veïna va
demanar primer al magis-
trat Francesc Miralles el
retorn de l’ordinador, però
aquest li ho va denegar en
sostenir que no era l’òrgan
competent i que ho havia
de demanar al Suprem,
que és qui va jutjar els in-
dependentistes catalans i
a qui es van derivar les pe-
ces de convicció, malgrat
que en el judici cap part va
demanar l’exhibició d’ur-
nes o ordinadors comis-
sats. L’advocada va recór-

rer contra la negativa a
l’Audiència, que li ha do-
nat la raó.

El material comissat i
derivat al Suprem va que-
dar en uns llimbs jurídics i
continua en dependències
de la policia espanyola, la
Guàrdia Civil i els Mossos
d’Esquadra. Són els tres
cossos als quals la magis-
trada del TSJC va ordenar
aturar l’1-O sense alterar
la convivència, ordres no
assolides. Ara, però, la sec-
ció tercera de l’Audiència
ha desencallat, almenys,
el primer cas. En una reso-
lució, hi sosté: “No hi ha
cap indici que s’utilitzés
en el referèndum ni que
s’hagi acordat el seu comís
cautelar pel jutjat d’ins-

trucció ni per cap altre, i
per tant l’instructor ha de
donar les ordres de devolu-
ció d’aquest aparell a la se-
va propietària.” La Gene-

ralitat hi està personada i
reclama els danys a les es-
coles, que va xifrar en
314.000 euros a Catalu-
nya. Hi ha el cas de l’insti-

tut Joan Boscà, on la poli-
cia va comissar 11 ordina-
dors amb informació
d’alumnes, que no eren ni
a les taules de votació. ■

Mayte Piulachs
BARCELONA

Ordenen tornar
el primer
ordinador dels
comissats l’1-O
a L’Audiència de Barcelona dona la raó a una veïna a qui la
policia va agafar-li l’aparell a l’escola Prosperitat a Hi ha un
centenar de portàtils encara en dependències policials

Agents de la policia judicial amb una bossa de material comissat en un centre de votació
de Barcelona en el referèndum d’autodeterminació, l’1 d’octubre del 2017 ■ ALBERT SALAMÉ
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contra dels drets del col·lectiu
LGTBI i que els vincula amb la
pederàstia. O Polònia, amb greus
restriccions a la llibertat d’ex-
pressió, atacs als drets del col-
lectiu LGBTI... O Bielorússia, on
hem vist un ús desmesurat i in-
discriminat de la força contra els
manifestants pacífics, amb de-
tencions, tortures i expulsions de

polítics, sindicalistes, periodis-
tes... I el més fort: on es conti-
nuen dictant condemnes a mort.

I l’Estat espanyol no se n’esca-
pa. Des de la llibertat d’expressió
fins al dret a l’habitatge passant
per la permissivitat dels preus
del lloguer, subministraments i la

defensa dels interessos de la
banca per davant de les perso-
nes.

És evident que actualment al
món hi ha una lluita aferrissada
per liderar-lo des d’una econo-
mia ferotge a la qual no li importa
deixar gent al marge; des d’una
indústria competitiva i poc res-
pectuosa amb el medi ambient i
les condicions laborals; des del
brutal i deshumanitzador negoci
de les armes, el sexe i el tràfic de
persones... I Europa també hi vol
ser en aquesta cursa, però hauria
de fer-ho liderant la defensa dels
drets humans, la democràcia, el
medi ambient, la igualtat entre
les persones sigui quin sigui l’ori-
gen, l’orientació sexual, la reli-
gió...

Per anar endavant, Europa ha
de recuperar la seva essència
fundacional i garantir la protecció
dels drets i les llibertats de totes
les persones.
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Lluís Puigdemont i Reverter
President en funcions del Consell Català de Cooperació de Catalunya
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El continent hauria de
recuperar la vella
essència fundacional
i garant de les llibertats



EL PUNT AVUI
DILLUNS, 6 DE SETEMBRE DEL 202110 | Nacional |

Els diputats al Parlament14a legislatura

uan va entrar en
política i per
què?
Jo em faig mili-

tant d’Esquerra Republi-
cana el juliol del 1992. Era
una necessitat de poder
fer alguna cosa per a la
gent i per al país. En un
primer moment, em faig
militant en un context en
el qual l’activitat de la zo-
na era molt poca. El ne-
guit era veure com anava
el país i que amb el país
del costat no ens acabà-
vem d’estimar i sempre
érem els dolents.

Així, va entrar en política
just abans dels Jocs
Olímpics i de l’operació
prèvia de repressió orde-
nada pel jutge Baltasar
Garzón contra l’indepen-
dentisme. Aquests fets
van tenir alguna cosa a
veure amb la seva deci-
sió?
Tot va sumar. Era veure
com començaven a
menystenir-nos. En fer-
me militant intentava de-
fensar els nostres drets
com a poble, la dignitat, la
llengua... i començar a
treballar per assolir la in-
dependència.

ERC, des de l’any 1992
fins a l’actualitat, ha ex-
perimentat un creixe-
ment sostingut fins a la
presidència del govern.
Com creu que el partit ha
arribat fins aquí?

Q
Ha anat evolucionant,
amb èpoques més compli-
cades i d’altres amb més
tranquil·litat. Jo, en defi-
nitiva, m’hi trobo molt cò-
mode i estic força content
en veure que defensa el
mateix de sempre, tot i
que de vegades amb mati-
sos diferents.

Aquests pocs mesos al
Parlament com els valora
des de la perspectiva
d’experiència vital?
Bé, va ser presentar-me i
aconseguir l’acta. És un
repte amb la idea de po-
der reivindicar i fer sentir
la veu dels pallaresos i
aranesos. De moment és
un aprenentatge accele-
rat sobre com funciona la
cambra. La política muni-
cipal és molt diferent.

Què n’espera?
L’Alt Pirineu i l’Aran som
un territori gran, però
amb molt poca població.
Cada territori té la seva es-
pecificitat i la nostra reali-
tat és molt diferent d’al-
tres del país. En ser pocs
ens costa fer-nos sentir i
que es tingui en compte la
nostra singularitat.

Al país hi ha identitats ter-
ritorials més marcades que
d’altres. La pallaresa ho és
amb intensitat. A parer
seu, què la defineix? La
muntanya només?
És complicat de dir, però
sí: és l’esperit de la natu-
ra, en el sentit que, ara
que es parla tant de crisi
climàtica, els pallaresos

sempre hem defensat la
muntanya. Històrica-
ment hem viscut de la ra-
maderia i l’agricultura.
Els mateixos pagesos i ra-
maders són els primers
que han mantingut la ter-
ra i que han procurat que
no es malmetés. Això de
vegades també comporta
ser més individualistes,
derivat de viure en pobles
petits i de la feina en
aquest sector, que implica
tenir menys interacció so-
cial. Sobretot abans, quan
les comunicacions eren
més precàries. Per això
les fires eren tan impor-
tants com a punt de reu-
nió social i d’intercanvi de
coneixements.

La terra ha deixat de ser
la principal font de rique-
sa al Pirineu, i ja fa molt
que ho és el turisme. Què
suposa això per al Piri-
neu, per exemple, ara en
pandèmia.
L’economia està molt ba-
sada en el monocultiu tu-
rístic i mentre les coses
han anat bé s’ha anat ti-
rant. La pandèmia ens ha
fet veure que és un mal
negoci basar la major part
de l’economia en un sol
sector: de cop i volta et
pots quedar sense recur-
sos. Hem arribat fins
aquí, i crec que s’ha de re-
vertir: el turisme hi ha de
ser, però també hi ha
d’haver altres activitats.
Tenim un enorme poten-
cial agroalimentari. S’hi
ha de donar suport i po-
tenciar-lo per anar equili-

brant els percentatges de
les diferents activitats
econòmiques. El Sobirà,
la Ribagorça i Alt Urgell,
sobretot, depenen del tu-
risme i cal diversificar.

Quins són els principals
reptes que té el Pirineu
per a la pròxima dècada,
a banda de la crisi climà-
tica, i què li agradaria
portar al Parlament?
El despoblament n’és el
més gran. Cal mirar de re-
vertir-lo. La pandèmia
també, com a cosa positi-

va ha demostrat que po-
dem fer moltes més coses
de les que ens pensàvem.
Per exemple fixar-hi po-
blació perquè poden tre-
ballar des del territori. No
obstant això, perquè sigui
possible, i per a moltes al-
tres coses, sempre aca-
bem al mateix lloc: neces-
sitem una millora de les
comunicacions terrestres
–ferrocarrils, carreteres–
i de les digitals. És cert
que en els últims anys
s’han millorat les comuni-
cacions, però en vertical:

cap avall per anar a Lleida
o a Barcelona. Però dins
del mateix territori, en
horitzontal, encara cal fer
molt més. Les condicions
de les carreteres no són
bones. El temps de viatge
entre comarques i valls pi-
rinenques és el mateix
que per baixar a les capi-
tals. A escala local també
es complica, perquè les
carreteres que porten a
nuclis habitats tenen
molts quilòmetres de titu-
laritat municipal. Al mu-
nicipi de Tremp, un dels

Eva Pomares
TREMP

“És un mal
negoci viure
solament
del turisme”

ANTONI FLORES ARDIACA ERC

CONTEXT · Defensa la necessitat de diversificar l’economia
pirinenca amb un potencial agroalimentari que cal fer créixer
REPTE · Frenar el despoblament millorant les comunicacions

Nascut a Tremp el 1963, va
estudiar enginyeria tècnica
industrial a Terrassa (UPC).
N’ha treballat elaborant
projectes com a professional
independent.

Antoni Flores Ardiaca

El pes de l’acadèmia de
sotsoficials de Tremp ha
disminuït i hem deixat
d’anar als actes oficials

❝ ❝El temps de viatge entre
comarques i valls
pirinenques és el mateix
que per baixar a la capital

rcolomina
Resaltado
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més grans del país amb
302 quilòmetres qua-
drats, tenim cent quilò-
metres de carreteres.
Adrecen fins als 28 pobles
del municipi, que estan
tots habitats menys dos.

Com es fa per mantenir
els serveis amb una ex-
tensió tan gran?
Hi ha una part del munici-
pi –la zona de la Terreta,
que toca amb Aragó– on
tenim una hora de viatge
d’anada i una altra de tor-
nada...Ho fem prioritzant
els recursos, però al final
et veus obligat a fer peda-
ços per mantenir-ho míni-
mament, perquè és com-
plicat.

I suposo que, com en mol-
tes zones rurals del país,
perdent població, no?
Sí. Ara voregem els 6.000
habitants a tot el munici-
pi. A part de Tremp, la ma-
joria estan sobre els 60 ve-
ïns. La millora de les co-
municacions, la fibra hau-
ria d’arribar a tots els po-
bles, i tenir uns serveis pú-
blics de qualitat. Això afa-
voriria que la gent vingués
al territori a desenvolupar
el seu projecte vital.

Així, no han notat gent
que hagi tornat a viure-hi
amb la pandèmia?
No significativament. No
és un moviment conti-
nuat, sinó que la majoria
són veïns de cap de set-
mana.

És per la falta d’oportuni-
tats laborals, habitatge?
És una suma de tot.

L’acadèmia de sotsofi-
cials de l’exèrcit continua
projectant una gran om-
bra sobre el territori?
Hi treballa gent, però
també és veritat que res-
pecte a anys enrere ha
disminuït la implantació.
Ara hi ha uns 400 alum-
nes, quan n’havíen estat
un miler. L’exèrcit havia
estat una empresa molt
important, però de les
èpoques bones en queda
un terç. Si es pogués re-
convertir en alguna altra
cosa des del punt de vista
laboral, hi hauria tanta o
més feina. Però això amb
l’exèrcit és complicat. La
relació des de l’Ajunta-
ment és cordial, però des
del govern hem deixat
d’anar als actes oficials.
No ens hi trobem bé. ■

RELAX SOBRE
RODES
Quan té temps, Flo-
res agafa la moto de
carretera i condueix
“sense destinació i
fins que en tinc ga-
nes. M’agrada molt
conduir motos. Em
dona molta tran-
quil·litat i em relaxa”.
No hi acostuma a
fer viatges llargs.
L’últim va ser fa un
parell d’anys, rumb
al País Basc.
■ AF

D’autònom a polític
Els padrins eren pagesos del poble
d’Alsamora (des de mitjan segle XIX,
pertanyent a Sant Esteve de la Sarga).
Des del 2015 és regidor i tinent
d’alcalde de l’Ajuntament de Tremp, on
ERC ha tornat a l’alcaldia després de
81 anys amb un acord amb Junts i amb
la primera alcaldessa de la seva
història. En aquest mandat, Flores és
també vicepresident del Consell
Comarcal del Pallars Jussà. Divorciat i
amb tres fills, viatja a Barcelona
setmanalment, on a causa de la
distància geogràfica –i les
comunicacions viàries– s’instal·la tres
dies de mitjana en un hotel per poder
treballar al Parlament. Un dels seus
objectius és portar la veu dels aranesos
i pallaresos a la cambra, assegura. És
membre de les comissions
parlamentàries d’Agricultura, Salut,
Justícia i Peticions. Des del 1993 ha
treballat com a enginyer tècnic
elaborant projectes en règim d’autònom
i el 2002 es va incorporar com a
professor de dibuix tècnic i tecnologia a
l’IES de la Pobla de Segur. Ara ha
deixat la professió per falta de temps,
però diu convençut: “Ja hi tornaré quan
acabi de la política.”

www.clubdelsubscriptor.cat

972 18 64 45

Atenció al client972 18 64 80 i també aatencioclient@elpuntavui.cat
801175-1245610L

El Punt Avui no es fa responsable dels productes i serveis de tercers, responsabilitat que assumeixen íntegrament les empreses col·laboradores

De dilluns a dijous,
de 8 del matí a 3 de la tarda, 
i divendres 
de 8 del matí a 2 de la tarda

WATER WORLD / AQUADIVER
Temporada 2021

OFERTA 2x1
Preu de l’entrada: 35 euros

(No acumulable a altres ofertes i/o promocions)

Cal presentar la targeta del club del subscriptor 
d’El Punt Avui directament a la taquilla

PARCS AQUÀTICS
2x1 TOT L’ANY 

Cal presentar 
la targeta de
subscriptor

directament a les
taquilles

MUSEU 
DEL JOGUET 

DE 
CATALUNYA

C. Sant Pere, 1
Figueres

OFERTA 2x1 
LIMITADA

Preu de 
l’entrada: 7 €

2x1 TOT L’ANY 

Cal presentar 
la targeta de
subscriptor

directament a les
taquilles

FUNDACIÓ
MONA

Ctra. de Cassà, 
s/n de Riudellots 

de la Selva

OFERTA 2x1
LIMITADA

Preu de 
l’entrada: 6 €

JORDI 
SÀBAT

Un passeig per la música catalana
del segle XX

Festival de Guitarra 
Girona - Costa Brava

Casa de Cultura de Girona,
dimecres 15 de setembre,

a les 20 h     

OFERTA 2x1
LIMITADA

Preu de l'entrada: 7 euros

Per a reserves, cal trucar al 972 18 64 45

SAMARRETA +
BOSSA DE COTÓ
Models de màniga curta o tires

Preu: 15 euros
més 3 euros si la vols rebre a casa

Per motius sanitaris a causa 
de la COVID, no s'admetran

devolucions ni es podran
emprovar les samarretes
al local d'El Punt Avui.

Compra-la a: www.clubdelsubscriptor.cat 
o al 972 18 64 45 (de dilluns a divendres, de 9 a 14 h) 

o a la redacció d’El Punt Avui (Riu Güell, 68, Girona) 
(de dilluns a divendres de 9 a 14 h i del 6 al 10 de setembre, també de 16 a 18 h)

DELÍCIES
BARROQUES

Anna Urpina, Eva del Campo i
Guillermo Turina
Concerts Clàssics 

L’Escala - Empúries 

Església de Sant Martí
d’Empúries,

dissabte 11 de setembre,
a les 19 h     

OFERTA 2x1
LIMITADA

Preu de l'entrada: 18 euros

Per a reserves, cal trucar al 972 18 64 45
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